
MESA COMISSIÓ DE CONCERTS DE DIA 9/ 04724
FE CCOO DEMANA A LA CONSELLERIA LA RETIRADA IMMEDIATA DEL

PLA DE LLIURE ELECCIÓ I DEMANA QUE ES FACI EFECTIVA LA
PUJADA DEL 5% AL PAS

1. Pla Pilot voluntari de Lliure elecció de llengua

Des de la Federació d’Ensenyament de CCOO manifestam el rebuig categòric del
pla Pilot, per no estar avalat en cap estudi de necessitat, per implicar segregació i
sols serveix per amenaçar més la llengua i cultura pròpies de la nostra comunitat, el
model lingüístic actual i la convivència, i és contrari als fonaments de la LEIB, així
com retorç la normativa en diversos aspectes..

Consideram que la llengua ha de ser un instrument de cohesió social, i el català,
com a llengua pròpia de les Illes Balears, ha de ser coneguda, protegida i
promoguda socialment en concret dins l'àmbit educatiu. No podem permetre cap
retrocés en la defensa dels drets lingüístics, i molt menys que la llengua sigui un
factor de segregació dins els centres educatius.

Per això, la Federació d’Ensenyament de CCOO Illes Balears ha rebutjat totalment
el Pla pilot per la Lliure Elecció de Llengua que la Conselleria ens ha presentat i ha
demanat la retirada, per les implicacions que pot tenir a curt i també en l'àmbit
social, educatiu i lingüístic de les Illes Balears.

Hem manifestat que presentarem una esmena a la totalitat, i treballarem amb els
nostres Serveis Jurídics alguns aspectes del document que entenem que poden
vulnerar el marc normatiu existent.

La manca d’ estudis que posen de manifest el perill del castellà o la manca de
competència de l’alumnat d’aquesta llengua, fet que sí podem constatar amb la
situació del català, tampoc justifiquen els 20 milions d’euros que costarà enguany el
Pla Pilot amb les mancances actuals que hi a en els centres de les Illes:
infraestructures, recursos econòmics i professionals, acords marcs paralitzats, …
tampoc se pot argumentar amb qüestions pedagògiques, només ho identificam amb
un relat ideològic.

Des de CCOO hem manifestat la nostra preocupació quan la Conselleria pretén
augmentar recursos i plantilles en els centres que s’adhereixin a aquest Pla, ja que
això significarà desempar laboral d’aquestes plantilles si en un futur el centre no
renova la seva adhesió o es suspèn la implementació del Pla. L’estabilitat laboral
dels i les docents no ha d’anar lligada a xantatges polítics.



Hem votat que no al punt.
.

2. Informació relativa a l’increment de la dotació del personal de suport i
benestar emocional.

L'administració ens ha tornat a informar que el pròxim curs escolar s´incrementarà
de manera significativa el personal de suport tant dels EAPs, CEIPs, i IES:

➔ als EAPs, s´incorporaran 30 professionals (AL, perfils demandats pels
mateixos equips de suport)

➔ per dia 1 de setembre (Curs 24/25) , tots els centres d’infantil i primària,
tant públics com concertats tindran d’ofici una ATE a la qual se’n
sumaran d’altres en funció de les necessitats justificades de cada centre.
Formaran part de la plantilla estable del centre. FECCOO manifesta que les
ATES a concertada tenen una jornada completa de 8 hores i que aquestes
professionals al conveni de concertada estan contractades com a
cuidadores/rs. Demanem a Conselleria que és prioritari millorar les seves
condicions laborals ja que són els o les professionals pitjors pagats del
sector i amb una de les funcions més dures. També es recorda a la Mesa que
les funcions de les ATES estan estipulades a l’àmbit públic, a la concertada
no, però per defecte s’han de considerar les mateixes funcions. Des de la
bancada sindical es demana que els centres han de respectar aquestes
funcions.

➔ La NOVETAT anunciada per la Conselleria fa dues setmanes fou una dotació
extraordinària per a orientador/a a cada centre: els de 1 línia 12 hores
d’orientació. Els de 2 línies o més, jornada completa (23hores). En breu
sortirà una instrucció per a què els centres demanin aquesta dotació de
personal que es denomiarà a la caràtula “de suport de benestar emocional”.

➔ En els centres de secundària, públics com concertats, s'introdueix la dotació
del recurs de psicologia amb la funció de coordinació de Detecció de casos
i coordinació amb Salut Mental. Encara no tenen clar com es realitzarà
aquesta dotació. Ens informaran a la propera Mesa o Comissió de concerts.
Es demana des de FECCOO que defineixin clarament les funcions a realitzar
dels psicòlegs per a què no es solapin amb la d’orientadors.



Pel que fa a l’augment dels recursos anunciats des de FECCOO, valoram
positivament aquest increment necessari ja que els equips de suport estan
desbordats a causa del increment significatiu d´alumnes NESE que hi ha ALS
CENTRES. A més, s’ha demanat a Conselleria que la dotació de personal de
suport no tengui en compte només les línies del centre sinó també la
quantitat i nivell de dificultat dels alumnes NESE.

Des de FECCOO hem donat suport a la proposta de dotació dels suports a
benestar emocional

En el punt darrer d’Altres s’ha deixat constància de la publicació dia 6 d’abril
de 2024 de l’augment del 5% del mòdul de despeses de funcionament
del concerts, que s’aplicarà de manera retroactiva des del mes de gener.
Des de la bancada sindical se recorda que aquest augment s’ha
d’aplicar a les taules salarials del PAS, amb la corresponent
retroactivitat. Se’ls demana que s’apliqui un cop rebin el corresponent
pagament.


